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Besvarelse af spørgsmål 146 alm. del stillet af Boligudvalget den 21. 
juni 2011 efter ønske fra Nanna Westerby (SF).

Spørgsmål:

Vil ministeren redegøre for, om der findes regler for, hvor højt støjniveau 
der må være fra beboere i ejerboliger, og i fald der findes sådanne regler, 
hvad de indeholder og hvordan de håndhæves?

Svar:
Jeg har oversendt spørgsmålet til Erhvervs- og Byggestyrelsen, der oply-
ser følgende, som jeg kan henholde mig til:

”Lov om ejerlejligheder indeholder ikke regler om støjniveau. Loven 
giver dog mulighed for, at ejerforeninger i en husorden kan fastsætte al-
mindelige ordensregler, herunder om støjniveau. Hvis ejerforeninger har 
fastsat regler i husordenen, håndhæves disse også af ejerforeningerne 
selv.

Såfremt en nabo larmer mere end almindeligt acceptabelt, kan der rettes 
henvendelse til politiet.”
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